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Zamyšlení 
A zase zmizí kus Poběžovic.
Budova hned vedle stávající 
základní školy dosloužila. 
Pravda, stavebně to nebyl žád-
ný skvost, zvláště poté, když 
byla v 2. polovině 20. století, 
kdy už sloužila jako kasárna, 
zcela zmodernizována a ze 
starého kláštera zbyla jen zabí-
lená deska s donátorským ná-
pisem a erbem rodu Couden-
hove Kalergi. Ale to nic nemě-
ní na skutečnosti, že tu vzniká 
bílé místo v historické mapě 
města, jehož dějiny by přece 
jen neměly být zcela zapome-
nuty. 
Poběžovický, či přesněji tehdy 
ještě ronšperský Domov Karla 
Boromejského byl vybudován 
v roce 1903 a sloužil pak  jako 
dívčí škola a pensionát. Poze-
mek daroval tehdejší majitel 
panství, Heinrich Coudenhove 
Kalergi. Boromejky však na 
panství přivedl už jeho otec 
František, a to v roce 1866. 
Tehdy měly svoje působiště na 
Pivoni. Je to třetí nejstarší žen-
ská řádová kongregace. Zalo-
žena byla už v roce 1652, ale 
v Praze se její členky objevily 
až roku 1837. Hlásí se k odka-
zu milánského biskupa a kar-
dinála Karla Boromejského 
(1538–1584), který už v 16. 
století usiloval o vzdělávání 
věřících (zavedl nedělní školy) 
a hlásal, že příslušníci katolic-
ké církve mají pomáhat chu-
dým a nemocným. Kongrega-
ce Milosrdných sester sv. Kar-
la Boromejského dosud exis-
tuje v Čechách i na Moravě. 
Nejznámější jejich působiště 
je dnešní Fakultní nemocnice 
pod Petřínem, kde se věnují 
ošetřovatelské činnosti. 
V době před II. světovou vál-
kou musely boromejky z Ron-
šperka odejít – dvě z nich 
skončily dokonce v koncen-
tračním táboře. A co se dělo 
dál s jejich sídlem? Na to si 
jistě vzpomenou už i dnešní 
Poběžovičané. A mělo se bou-
rat nebo ne? Tady bohužel  
rozhodl současný technický  
stav budovy. Ale snad se 
vzniklé prostory vrátí k tomu 
účelu, ke kterému je vzdělaný 
a moudrý dárce původně ur-
čil – k využití pro vzdělávání a 
také hlavně pro výchovu bu-
doucích generací. 
                       Marie Špačková 

 Budova poběžovických kasáren je v troskách 

Poběžovická Masarykova uli-
ce (dříve Nádražní, či Židov-
ská) zažila určitě lepší časy, 
než prožívá dnes. Z dříve 
oboustranně souvisle zastavě-
ného prostoru se do součas-
nosti příliš domů nezachovalo. 
V této ulici se kdysi nacházela, 
kromě jiného židovská syna-
goga s očistnou lázní, hotel 
Austria v místě bývalého pivo-
varu, lékárna, hospodářský 
dvůr a rovněž lihovar. Ten 
však byl v roce 1903 zbořen a 
na jeho místě byla postavena 
budova kláštera pro milosrdné 
sestry Kongregace svatého 
Karla Boromejského, ve kte-
rém sídlila i dívčí škola 
s pensionátem.  
Osud milosrdných sester byl 
však zpečetěn příchodem na-
cistů, kteří poté budovu klášte-
ra sami využívali, aby ji po 
válce převzala pro změnu Čes-
koslovenská lidová armáda a 
zřídila zde sídlo jednoho z pra-
porů Pohraniční stráže. Když 
pak budovu pohraničníci 
v devadesátých létech minulé-
ho století opustili, prodalo ji 
město Poběžovice do soukro-
mých rukou s příslibem podni-
katelského záměru. Ten však 
nedošel naplnění a budova vy-
trvale chátrala. Dlouhá léta 

bez jakékoli péče se na objek-
tu podepsala tak, že se stal ne-
bezpečným pro chodce a vozi-
dla jezdící Masarykovou ulicí. 
Když byl majitel městem opa-
kovaně bez odezvy vyzýván 
k zabezpečení objektu, roz-
hodlo se vedení města Poběžo-
vice jej odkoupit zpět, aby 
mohlo připravit jeho demolici. 
Jakákoli oprava by vzhledem 
k jeho technickému stavu byla 
finančně tak náročná, že nepři-
cházela v úvahu.  
V loňském roce zahájilo město 

Poběžovice stavbu nové budo-
vy mateřské školy a při demo-
lici starého objektu školky, se 
vedení města dohodlo se zá-
stupci provádějící plzeňské fir-
my AZS 98, s.r.o., že využijí 
jejich techniku i pro demolici 
kasáren. Slovo dalo slovo a po 
souhlasném vyjádření Národ-
ního památkového ústavu, byl 
termín zahájení demolice sta-
noven na 14. ledna 2012. 
V tento den, krátce po deváté 
hodině ranní, se mohutný bou-
rací stroj KOMATSU poprvé 
zahryzl do střechy budovy a 
její hodiny byly v tu chvíli se-
čteny. Stavební suť bude po 
skončení demolice rozdrcena, 
využita ke zpevnění lesních 
cest a dalších ploch, takže bu-
de sloužit dál a v Poběžovicích 
ubude jeden zchátralý objekt. 
Kolem něj už musel být trvale 
natažen plot, aby padající sou-
části budovy nezpůsobily tra-
gédii. Jako místo pro nebez-
pečné dětské hry a pro přespá-
vání bezdomovců asi nebude 
nikomu z poběžovických chy-
bět, ale v již tak prázdné Ma-
sarykově ulici opět zmizela 
část zástavby. Zda natrvalo, to 
ukáže čas, protože nápady, jak 
toto místo nejvýhodněji využít 
určitě jsou…                      Vok 

Dva dny, 10. a 11. říjen 2011, 
proběhly na naší škole zcela ji-
nak než jen formou klasické 
výuky. Sportovní tým 8 peda-
gogů zapojený do projektu Co-

menia „Sport bez 

hranic“ se v doprovodu 12 ho-
chů 7. – 9. r. a 14 děvčat 8. a 9. 
ročníků vydal v ranních hodi-
nách do země hlavního organi-
zátora, do Německa, konkrétně 
do partnerské školy ve městě 

Oberviechtach, kde jsme již 2. 
rok projektu zahájili lehkou at-
letikou alternativně. Naše řady 
doplnili přátelé z rakouského 
Peilsteinu, a tak obrovská 
spor tovn í stránka 1 

Comenius 2012 se pomalu dostává do závěrečné fáze 

dokončení na str. 4. 



 

  

V lednu, jak dovolilo počasí, 
pokračovali pracovníci Služeb 
města Poběžovice v kácení vy-
značených dřevin ve spodní čás-
ti zámeckého parku. Využili ví-
kendové uzavírky komunikace 
Masarykovy ulice, v souvislosti 
s bouráním budovy kasáren a 
pokáceli všechny akáty, které 
rostly při uvedené komunikaci.  
Poradili si i s velmi složitými 
podmínkami, kdy koruny něko-
lika stromů byly do sebe zaple-
teny větvemi a jejich kmeny by-
ly všelijak nakloněny. Poražené 
stromy byly následně odvětveny 
a budou odvezeny na skládku, 

neboť vzhledem k poskytnuté 
dotaci na tuto akci nelze vytěže-
né dřevo prodávat. O jeho vyu-
žití bude rozhodnuto v souladu s 
dotačními podmínkami. 
Když počasí nepřálo, prováděli 
pracovníci služeb malování pro-
storů v MKIS a v místní knihov-
ně, což bylo vzhledem k nutnos-
ti přesunu celého knižního fondu 
poměrně náročné. Přesto vše 
zvládli a nově vymalované pro-
story mohly přijmout první ná-
vštěvníky koncem měsíce ledna 
letošního roku.                     Vok 

Aktuálně Aktuálně  
ve městě.ve městě.  

UPOZORNĚNÍ 
Místní poplatek:   

   

za pronájem zahrádek,  
je splatný do  
31.1.2012, 

  

za držení psů  
je splatný do  
31.3.2012,   

za odpady 
je splatný do 

 30.6.2012. 
  

Poplatky se hradí  
v pokladně  

MěÚ Poběžovice. 

Co nás trápí Žádost OS v Domažlicích 
Město Poběžovice obdrželo v 
měsíci lednu 2012 žádost 
Okresního soudu v Domažli-
cích o zvolení dalších občanů 
města přísedícími. Jedná se o 
funkci, při níž jsou zvolení pří-
sedící zváni k soudnímu jedná-
ním pouze několikrát do roka, 
ale mají možnost svým hlasem 
ovlivnit konečný výrok soudu 
v daném projednávaném přípa-
du. 
Zájemce o výkon této funkce 

musí být bezúhonný (výpis z 
rejstříku trestů), plnoletý a 
způsobilý k právním úkonům. 
Pokud by někdo z občanů měl 
zájem proniknout blíže do 
soudní praxe u okresního sou-
du, máte nyní jedinečnou mož-
nost se přihlásit v MěÚ Pobě-
žovice, který bude žádosti evi-
dovat a po schválení žadatele 
Zastupitelstvem města Poběžo-
vice se tento stane oficiálním 
přísedícím soudu. 

Výběr z usnesení ze 37. jednání RM Poběžovice, ze dne 30.12.11 
+ RM schvaluje rozpočtová opatření č. 16/2011 v předloženém znění. 
+ RM schvaluje ceník poplatků za nájem a služby spojené s provozem veřejného pohřebiště 

v Poběžovicích, s platností od 1.2.2012. 
Výběr z usnesení z 38. jednání RM Poběžovice, ze dne 9.1.2011 

+ RM bere na vědomí žádost p. Matěje Tochora, bytem Zámělič č.p. 50 a p. Oldřicha Vej-
vody, bytem Zámělič č.p. 49 o snížení kupní ceny pozemku p.č. 10/2 v k.ú. Zámělič, do-
poručuje ZM přehodnotit své předchozí rozhodnutí a stanovit kupní cenu uvedeného po-
zemku na 40.-Kč/m2 a ukládá starostovi předložit tuto žádost k projednání v ZM. 

+ RM bere na vědomí návrh na odpis pohledávek, vzniklých z činnosti Komise k projedná-
vání přestupků Poběžovice v období od roku 2000 do roku 2005, v celkové výši 13.800.-
Kč s tím, že se dlužníci na uvedených adresách nezdržují, nepřebírají poštu, či na výzvy 
nereagují a doporučuje ZM schválit odepsání těchto pohledávek z účetnictví města. 

+ RM schvaluje dodatek č. 3, ke Smlouvě o dílo č. 08/2008, předložený firmou STAFIKO 
stav s.r.o., 344 01 Domažlice, kterým se prodlužuje platnost aktuální cena díla „Moder-
nizace ZŠ Poběžovice,“ na dobu do 31.12.2012 a pověřuje starostu jeho podpisem. 

+ RM přiděluje byt č. 7 o výměře 67,06 m2 a dispozici 3+1, v bytovém domě č.p. 381 v uli-
ci Budovatelů v Poběžovicích, žadatelce pí. Vendule Kalinové, bytem Hostouňská 347, 
Poběžovice. 

+ RM bere na vědomí žádost pí. Viery Kunešové, bytem v Záměliči č.p. 48, 345 22 Poběžo-
vice, o odkoupení pozemku p.č. st. 69 o výměře 131 m2 v k.ú. Zámělič a doporučuje ZM 
schválit záměr města uvedený pozemek prodat za cenu 80.-Kč/m2. 

+ RM bere na vědomí žádost p. Aladara Červeňáka, bytem Nový Kramolín č.p. 25, o od-
koupení pozemků p.č. 129/2 o výměře 118 m2, p.č. 122/7 o výměře 40 m2 a p.č. 907/3 o 
výměře 170 m2, vše dle KN v k.ú. Poběžovice a doporučuje ZM schválit záměr města 
prodat uvedené pozemky za cenu 100.-Kč/m2. 

+ RM souhlasí s úhradou nákladů za skládečné, vzniklých p. Aladaru Červeňákovi v souvis-
losti s úklidem odpadků z městských pozemků p.č. 129/2 o výměře 118 m2, p.č. 122/7 o 
výměře 40 m2 a p.č. 907/3 o výměře 170 m2, vše dle KN v k.ú. Poběžovice, ve výši 
10.657.-Kč. 

+ RM bere na vědomí žádosti o povolení samovýroby palivového dřeva v městských lesích, 
podané p. Václavem Reitharem, Drahotínská 80, 345 22  Poběžovice, Ing. Petrem Kosa-
řem, Ohnišťovice 12, 345 22  Poběžovice, Jiřím Hrdou, Žižkova 220, 345 22  Poběžovice 
a ukládá starostovi žádosti po zaevidování předat správci městských lesů k vyřízení. 

+ RM bere na vědomí zápis z kontroly, provedené Hasičským záchranným sborem Doma-
žlice u Sboru dobrovolných hasičů Poběžovice, při níž byly zjištěny následující nedostat-
ky: nebyly doloženy zdravotní prohlídky p. Vejvančického a p. Martínka, do odborné pří-
pravy nejsou zahrnuta témata GŘ HZS ČR pro rok 2011 a nejsou zahrnuty ani pravidelné 
čtvrtletní výcviky v dýchací technice, není zavedena evidence kontrol žebříků a lan a 
ukládá veliteli jednotky JPO II Poběžovice, p. Jiřímu Timurovi provést okamžitou nápra-
vu a předložit starostovi písemnou zprávu o provedení doporučených opatření do 
15.2.2012. 

Obyvatelé ulic Budovatelů, Vě-
trná a obce Šitboř jsou již delší 
dobu rozladěni z častých vý-
padků veřejného osvětlení. Za 
celou dobu, co zajišťuji opravy 
veřejného osvětlení v Poběžo-
vicích je současný stav v těchto 
místech skutečně nejhorší. Tak 
časté celoplošné výpadky dříve 
nebývaly. 
Na tuto skutečnost je neustále 
upozorňován vlastník osvětlení 
a provozovatel - ČEZ. Odpo-
vědný zástupce této firmy na 
poslední apel v této souvislosti 
odpověděl, že firma STE-
MONT H. Týn, která pro ČEZ 
spravuje veřejné osvětlení v 
Poběžovicích, provádí průběž-
né opravy osvětlení a na prove-
dení plošné kontroly veřejného 
osvětlení, vedoucí k odstranění 
kritických míst, jsou již dohod-
nuti. 
Vím, jak je nebezpečná chůze 
tmavou ulicí, kde je po dešti 
jedna louže vedle druhé, někdy 
ještě zamrzlé (občas jdu Huso-
vou ulicí). Vedení města i já 
osobně se budeme snažit, aby k 
odstranění kritických míst, způ-
sobujících časté výpadky, došlo 
co nejdříve.                          Vok 

9. MĚSTSKÝ PLES TROCHU  
JINAK 

17.3.2012. 
PRO VÍCE INFORMACÍ SE  

ROZHLÍŽEJTE VÍCE KOLEM SEBE  
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Díky své několikaleté pilné 
spolupráci s historičkou a od-
bornou učitelkou, paní Hert-
hou Cenefels z Markgrönnin-
gen (narozenou v Poběžovi-
cích roku 1922 a zemřelou v 
Německu, pravděpodobně ro-
ku 1998), jsem získal plný pří-
stup k četným - dnes už žel 
neexistujícím pramenům k dě-
jinám našeho města. Byly zni-
čeny hned po „převratu“ roku 
1945! Paní Hertha, dcera prv-
ního ředitele poběžovické  
„měšťanky“ a historika Hein-
richa Cenefelse (3.10.1893, 
Bernstein - 31.12.1972, Mark-
grönningen), zůstala po celý 
život svobodnou a skoro veš-
kerý čas věnovala studiu his-
torie Poběžovicka, zejména 
osudům rodu našich společ-
ných předků... 
Von Zennefelsové se objevují 
ve starobylých poběžovických 
matrikách už od zlomu let 
1605 - 1606 a sice v Sezemíně 
(Zeissermühle) u Pivoně, kde 
mlynařili a hamerničili. Rod 
se jako erbovní objevuje „na 
světle historie“ ve 20. létech 
XV. století. Tehdy mlynařili 
ve Wolfsbachu blízko říšské-
ho města Ambergu, na řece 
Viels (čti „fíls“) zřejmě bratři 
Ulrich a Martin Zennefelsové 

a měli velký majetek. Zaseda-
li, jako i jejich potomci v 
městské radě Amberga a zú-
častňovali se sjezdů šlechty. 
Jejich náhrobky jsou dochová-
ny až dodnes na starém 
(zrušeném) hřbitově v nedale-
kém městečku Ensdorfu. Je-
den z nich je z velmi krásné 
červené žuly a náleží hamerní-
kovi Martinu (ml.) von Zen-
nefels, jeho manželce Susanně 
(rodem von Harrer z Regens-
burgu) a velmi početné rodině 
z Wolfsbachu. Jejich vnuk Jo-
hannes Zennefels s manželkou 
Barbarou de Ursensohlen za-
ložili na samém počátku 
XVII. století „českou odnož 
rodu,“ poněvadž pod zášti-
tou „Rudolfova majestátu“ 
odešli do Čech, jakožto pře-
svědčení lutheráni. Celé Pobě-
žovicko bylo totiž za Švam-
berků naprosto nekatolické. 
Brzy se usadili Zennefelsové 
v nedalekém Mlýnci (Linz) u 
Postřekova, kde vedle svého 
mlýna vystavěli hamr a pilu. 
Syn Andreas byl mlynářem a 
hamerníkem v Poběžovicích a 
zasedal v městské radě i s bra-
trem Martinem. (Staré stavby 
v Mlýnci jsou dávno zboře-
ny). 
Mlýnecký Johannes Zennefels 

s manželkou Sofií von Oben-
heim měl velký majetek, 
zvláště pohorských lesů. Na 
Chodsku přezdívali Zennefel-
sům „Dvorčík,“ německy  
„Höffling.“ Dobře se dařilo i 
Johannesu Zennefelsovi mlad-
šímu s manželkou Susannou 
de Herzogsheim, kteří patřili k 
nejbohatším občanům v kraji. 
Stále náleželi k bavorské a 
hornofalcké šlechtě jezdili (na 
koni) na jejich sjezdy, ale mu-
seli udržovat tzv. „zádru-
hu!“ (Bráti si manželky z ně-

meckých šlechtických rodů). 
To zásadně porušil až jeden ze 
synů Johannesa a Susanny - 
také Johannes. Na sklonku 70. 
let XVII. století si zásadně od-
mítl vzít za ženu jemu urče-
nou Ulricu ze spřízněného ro-
du „von Erkennbrechtshau-

sen“ a nechal se - zřejmě taj-
ně -  oddat s pouze „občan-
skou,“ krásnou dcerkou mly-
náře z Mlýnce, Barbarou Pol-
sterovou! Následky tohoto  
„morganatického“ sňatku byly 
tehdy nedozírné. Nejen že při-
šli Zennefelsové o šlechtictví 
a podporu německé šlechty! 
Museli zaplatit vysokou poku-
tu - a dle tradice stáli „pro-
vinilí“ mladí manželé po tři 
dny pod „pranýřem“ u kostela 
v Poběžovicích. Aby zabránili 
dalším „důsledkům,“ nechali s 
rodiči vystavět velkou marián-
skou „pokutní kapli“ vysoko 
nad Mlýncem, která stojí do-
dnes. (Tehdy už jistě cítili ka-
tolicky). 
Synové Johanesse a Barbary 
odešli do Klenčí, Domažlic a 
Zahořan. Syn Johann se roku 
1697 oženil v Klenčí s Kateři-
nou Wolfíkovou, dcerou míst-
ního mlynáře Václava Wolfí-
ka a žil na „Spáleném mlýně“ 
u Domažlic. To již byli blízcí 
předci mého dědečka Jana Ja-
roslava Holého (1866 - 1932), 
i paní Herthy. Četní členové 
starších generací rodu Cene-
felsů se zasloužili o Poběžo-
vicko! 

Mgr. Jan Prokop Holý,  
Hostouň 

Von Zennefelsové našli náboženské útočiště na Poběžovicku! 

Tak se nazývala úvodní před-
náška, kterou občanské 
sdružení Dobrohost-Poběžovi-
ce ve spolupráci s MKIS 16. 
ledna uvedlo již šestý ročník 
přednášek a besed z historie 
Poběžovicka. Občanům (včet-
ně funkcionářů města !) by to 
mělo připomenout letošní vý-
znamné jubileum - povýšení 
původní vesnice - pak měs-
tyse - Poběžovice na město a 
současně změnu názvu sídla – 
z městyse Poběžovice se v ro-
ce 1502 stalo město Ronšperk. 
Ten název mu dal tehdejší 
vlastník panství a města Do-
brohost z Ronšperka a město 
si jej pak podrželo přes čtyři 
století. 
K původnímu názvu se Pobě-

žovice vrátily až na počátku 1. 
republiky, v roce 1921 roz-
hodnutím parlamentu (na poš-
tovním razítku se název Pobě-
žovice objevil se zpožděním 
až v roce 1926). 
Přednášející Mgr. Marie Špač-
ková přítomné asi tři desítky 
posluchačů seznámila s boha-
tou historií města od jeho po-
čátků až po 20. století. Zdů-
raznila především nejvýznam-
nější osoby a letopočty v jeho 
dějinách i historii městského 
znaku. 
Přednáškový minicyklus se 
koná již tradičně v hotelu 
Hubertus, jehož majitel po-
skytuje k jeho konání i ne-
zbytné technické vybavení. 
Díky za to !                        (šp) 

510 let města Ronšperk 

Letošní zima je zatím ke sta-
vebníkům velmi vstřícná. Dí-
ky tomu, že se nedostavily 
žádné velké mrazy, mohou 
pokračovat bez přerušení i 
práce na výstavbě budovy ma-
teřské školy. Je pravda, že 
dlouhotrvající deštivé počasí 
mělo za následek rozbahnění 
staveniště, ale to jsou podmín-
ky, se kterými si stavebníci 
dokáží poradit. Přesto však na 
kontrolních dnech stavby je 
stále konstatováno mírné 

zpoždění prací 

oproti harmonogramu. Hodně 
času se spotřebovalo k mon-
táži bednění základových pa-
sů, protože tam, kde se beto-
nem vyplnily vykopané zákla-
dy bez bednění byla betonáž 
hotova mnohem dříve. V sou-
časnosti jsou již vybetonovány 
dvě desky (v jižní a severní 
části pozemku) a pracuje se na 
základech mezi těmito deska-
mi. Na snímku nahoře, poříze-
ném dne 23.1.2012, je vidět 
první položená řada cihel na 
jižní betonové desce.       Vok 

Na stavbě MŠ první cihly 
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Kasárna bez vodovodní přípojky 
Ke zrušení budovy býva-
lých kasáren se připojil i 
provozovatel kanalizace 
a vodovodu v Poběžovi-
cích, firma CHVAK, a.
s., Domažlice, která zru-
šila vodovodní přípojku 
k budově a zároveň vy-
měnila starý a již téměř 
nefunkční ventil za zcela 
nový, který by měl v ze-
mi sloužit dalších pár let 
bez problému.           Vok 



hala tamější 
školy opravdu žila od rána do 
pozdního odpoledne po oba dny. 
Veškeré sportovní aktivity byly 
německou školou motivovány 
hravě a soutěživě, aby zaujaly a 
umožnily doslova  sportovně  se 
vyřádit. Přesto vyžadovaly plné 
nasazení sil, výdrž, pohotovost, 
rychlost, obratnost a pozornost.  
To nebylo pro nikoho z  žáků 
jednoduché, ale naše děti to mě-
ly o to těžší ještě tím, že jazyk, v 
němž veškerá konverzace probí-
hala, byl samozřejmě německý. 
Překlad byl proto nevyhnutelný 
a čas hrál někdy proti nám. Se 
vším se nám ovšem společnými 
silami podařilo vyrovnat. Hrdi 
jsme byli zejména na to, že naše 
škola se mohla pochlubit novými 
reprezentativními zářivě bílými 
tričky, které nesou na hrudi zají-
mavé logo s mottem „Táhneme 
za jeden provaz.“ Po celé dva 
dny tomu opravdu tak bylo.Po 
sportovních, mnohdy velmi vy-
čerpávajících výkonech nechy-
bělo samozřejmě od organizátora 
chutné a vydatné občerstvení.
Ani o kulturu nouze nebyla. O 
poutavý, veselý a nezapomenu-
telný zážitek se první večer v 
krátkém programu postaral tým 
našich kreativních pedagogů do-
plněný předsedou SRPDŠ, J.
Teplým a sportovkyní tělem i 
duší, J. Záhořovou. Jejich „Po-
břežní hlídka z Poběžovic“ s 
hlavní režisérkou, scénáristkou a 
dramaturgyní, obětavou Domini-
kou Adamcovou, dovedla diváky 
v sále k úžasu, nadšení a zaslou-
ženému potlesku. Řady našich 
hostů poctila svou přítomností i 
poprvé Ing. Pavlína Vejvančic-
ká, členka Rady města Poběžovi-
ce, což nás velmi potěšilo. Kaž-
dý z nás, ať už dospělý nebo dí-
tě, my všichni jsme se dokázali 
po oba dny vzájemně podpořit, 
pofoukat si navzájem bolístka, 
kterých nebylo málo, povzbudit 
se dobrým slovem, ale i přitom 
ještě aktivně pracovat zcela jinak 
než sportem. Pracovníci kroužku 
Digináves zastoupeni L. Plane-
tou, A. Sokolovou a A. Smola-
kowovou pilně natáčeli, fotogra-
fovali a vybírali z řad účastníků 
vhodné osobnosti pro dialog. 
Naši pedagogové plánovali v če-
le s vedením partnerských škol  
další termíny pro setkání a dis-
kutovali o tom, čím se pochlubí 
v závěrečné fázi projektu. Z naší 
strany to bude samozřejmě ná-
zorná a obsahově jasná příručka, 
jak se správně naučit sportu, kte-
rý patří u nás ke stěžejním, a tím 
je florbal. Bude ve třech jazy-
cích, českém, německém a ang-
lickém, stejně jako je již meto-
dický návod Faustballu našich 
rakouských partnerů, na jehož 
překladu do našeho mateřského 
jazyka jsme se plně podíleli. 
Chybět nesmí ani dostatek foto-

grafických záběrů, které jsou již 
nyní pro každého z nás ke zhléd-
nutí na fotogalerii školy. Odvedli 
jsme opět skutečně kus poctivé a 
houževnaté práce, za kterou 
všem zúčastněným i ostatním 
ochotným pomocníkům srdečně 
děkuji. Zvláštní poděkování patří 
na závěr všem rodičům. Ti mi s 
důvěrou svěřili na oba dny svoje 
děti. Doufám, že jim tato důvěra, 
vstřícnost a ochota pomoci vydr-
ží i nadále, protože ji budu potře-
bovat již za několik měsíců, kon-
krétně 21. a 22.3., kdy proběhne 
další Comenius  u nás. Ještě jed-
nou vřelý dík všem, kteří mi s 
přípravou a realizací projektu 
pomáhali, pomáhají a chtějí po-
máhat.            

                 Mgr. M.Šebestová,    
 koordinátorka Comenia  

dokončení ze str. 1 
Vzpomínka 
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MILÍ ČTENÁŘI 
Dovolujeme si Vás informovat o změně otevírací doby  

poběžovické knihovny. 
Knihovna pro Vás bude otevřena následovně: 

PONDĚLÍ:  14:00-18:00 
ÚTERÝ:     15:00-18:00 
ČTVRTEK: 15:00-18:00 

Těšíme se na Vaši návštěvu ! 

Dne 30.1.2012 uplyne 
devátý smutný rok, 

kdy nás navždy opustil 
pan 

František Skala 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Kdo ho znal vzpomene, 

kdo měl rád nezapomene. 
Stále vzpomínají 

manželka Jarka, Standa, 
Jana s rodinou,  

Slávek s rodinou.  

Dobrý člověk nikdy neumírá 
v srdcích těch, 

kteří ho milovali. 
Dne 8. února 2012 uplynou  

2 roky, kdy nás navždy opustil 
pan 

Josef Mikulášek 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 
 
 

Stále vzpomínají manželka a 
děti s rodinami. 

Kdo žije v srdcích těch,  
jež opustil, ten nezemřel.  

J.V.Sládek 
    

Dne 22.01.2012 uplynulo a 
dne 30.05.2012 uplyne 

5 smutných let, kdy nás na-
vždy opustili naši rodiče,  
prarodiče a praprarodiče 

Anna a Rudolf 
Janzovi 

Stále vzpomínají a za tichou 
vzpomínku děkují Irena  

a Rudolf s rodinami. 

V říjnovém čísle Poběžovicka 
jsme psali o černé skládce, kte-
rá opakovaně vznikla v prosto-
ru pod ohnišťovickou zastáv-
kou ČD a na které byly naleze-
ny písemnosti s adresou. Případ 
byl předán Polici ČR, která za-
hájila šetření vedoucí k vypát-
rání pachatele. Postup byl v 
tomto případě úspěšný a když 
jsme v místě provedli šetření v 
měsíci prosinci 2011, bylo mís-
to po skládce vzorně uklizeno 
tak, že zde nezůstala ani stopa 
po nepořádku. Můžeme tedy 
konstatovat, že v tomto případě 
dobro zvítězilo nad zlem.   Vok 

Černá skládka u oh-
nišťovické zastávky 

mailto:tajemnik@pobezovice.cz
http://www.pobezovice.cz


MMTB závod TB závod -- LEDOVÝ KAFE LEDOVÝ KAFE  
 
Pro všechny fans adrenalinových zážitků přinášíme tip a pozvánku na 2. ročník zim-
ního závodu horských kol LEDOVÝ KAFE. Start akce proběhne v sobotu 18. 2. 
2012 v 10:00 z návsi Šidlákova.  Registrace v den závodu od 8:30. Závodníky čeká 
32 km náročná trasa Českého lesa, při které se nastoupá 660 m. Občerstvovací sta-
nice bude přibližně v polovině závodu těsně pod nejvyšším bodem 854 m.n.m. Záze-
mí včetně občerstvení (v ceně startovného), tradičně steak a pivo/limo, poskytne 
penzion Šidlákov. Startovné 300,- do 13. 2. na účet, 400,- na místě. Jak už tomu 
bylo i v minulosti nás podpoří KELLYS bike company !!! Zůstat můžete do pozdních 
nočních hodin – v případě zájmu lze přenocovat. Kdo bude mít z fanoušků zájem se 
přidat k doprovodné organizaci závodu nafotit/natočit akci, rádi doporučíme atrak-
tivní místa. 
Informace, přihlášky, foto: 
www.mtb-silnykafe.cz,  
fb: mtb silny kafe 
tel: 604 504 252 
tým silný kafe    

http://www.mtb-silnykafe.cz


Trať závodu Ledový kafe 2012 


